
STŘEDOČESKÉ OBCE KRAJI: STOP NEČINNOSTI, 

ZAJÍMEJTE SE O OBČANY 
TISKOVÁ ZPRÁVA 

V Roztokách 28. ledna 2011 

Na včerejším jednání přijaly města a obce ze severní části regionu Prahy-západ stanovisko k záměru Středočeského 

kraje snížit příspěvek na dopravní obslužnost linek PID. „V našem stanovisku jsme apelovali na krajské zastupitele, 

aby vystavili stopku nekonání krajského úřadu v záležitosti dopravní obslužnosti. Touto nečinností vystavuje nejen 

obce ve Středočeském kraji, ale především občany riziku, že by nemusely fungovat autobusové spoje,“ řekl starosta 

města Roztoky Jan Jakob. 

Středočeský kraj chce svou spoluúčast na financování dopravní obslužnosti snížit o 24 %. Praha svůj příspěvek 

navýšila, obce by měly přispět ve výši odpovídající minulému roku. „Dopravě v okolí Prahy, kolabující díky enormnímu 

růstu individuální a nákladní dopravy, může vedle zlepšení rozsahu a stavu dopravní infrastruktury pomoci jedině 

rozvoj systému veřejné dopravy. Snížením prostředků na její podporu vykročí Středočeský kraj přesně opačným 

směrem,“ upřesnil starosta obce Únětice Vladimír Vytiska. Pokud by Středočeský kraj garantoval svou spoluúčast, 

nebyla by nutná ani redukce spojů, ani zvýšené platby ze strany obcí. 

Protože se jedná o zcela zásadní záležitost, přijmuli zástupci měst a obcí (Velké Přílepy, Úholičky, Statenice, Svrkyně, 

Okoř, Tursko, Horoměřice, Holubice, Únětice, Lichoceves, Hostouň, Kněževes, Roztoky) jednomyslně toto stanovisko: 

1. Města a obce nesouhlasí s jednostranným snížením příspěvku krajského úřadu na dopravní obslužnost 

linek PID. 

2. Města a obce souhlasí s předloženými kalkulacemi ROPIDu, pokud snížení úhrady kraje bude 

kompenzováno navýšením tržeb a nebude tak redukován rozsah stávající dopravní obslužnosti a nebudou 

kladeny další zvýšené nároky na financování ze strany obcí. 

3. Města a obce žádají krajské zastupitelstvo, aby schválilo závazek nesnížit současnou výši spolufinancování 

krajského úřadu na dopravní obslužnosti linek PID, a to nejlépe minimálně v horizontu pěti let. 

 „Situace je nepochopitelná i z toho důvodu, že se představitelé kraje vymlouvají na vládní škrty. Ovšem podle jasně 

podložených informací z ministerstva dopravy a ministerstva financí, jsou příspěvky státu krajům na dopravní 

obslužnost zachovány na loňské úrovni. Skutečnost, že se sníží příspěvek na výkon státní správy, s tím nemá co 

dočinění,“ upozornil Jan Jakob. „Bohužel je možné, že všichni budeme doplácet na populistické gesto nesmyslného 

proplácení zdravotnických poplatků krajem. Je vidět, že být řádným hospodářem je pro hejtmanství cizí pojem,“ 

doplnil místostarosta Roztok René Šefr, který setkání starostů a zástupců měst a obcí zorganizoval. 

Setkání se zúčastnily všechny zainteresované strany s výjimkou zástupců krajského úřadu. Nutno podotknout, že 

pozváni byli. 

Zástupci zmíněných obcí se zúčastní mimořádného zasedání zastupitelstva Středočeského kraje, které se této věci 

bude věnovat v sobotu 29. 1. 2011 od 18 hodin. 

Kontakt pro média: 

Jan Jakob 

starosta města Roztoky 

mobil: 604 592 171 

email: jakob@roztoky.cz 


